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20 noiembrie 2024 – ședință comună 

 

 

S U M A R 

 

1. Aprobarea ordinii de zi și a programului de 

lucru. 

2. 

2. Dezbaterea și adoptarea Proiectului de 

Hotărâre a Parlamentului României privind înființarea 

unei Comisii parlamentare comune de anchetă pentru 

verificarea cheltuielilor efectuate de și pentru 

Administrația Prezidențială în perioada 2014 - 2024. 

4. 

3. Dezbaterea și adoptarea Proiectului de 

Hotărâre a Parlamentului României pentru 

constituirea unei comisii parlamentare comune de 

anchetă a Camerei Deputaților și Senatului pentru 

investigarea mafiei imobiliare, pornind de la cazul 

Nordis. 

24. 
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S T E N O G R A M A 

ședinței comune 

a Camerei Deputaților și Senatului 

din ziua de 20 noiembrie 2024 

 

Ședința a început la ora 10.11. 

Lucrările ședinței au fost conduse de domnul deputat Petre-

Florin Manole, vicepreședinte al Camerei Deputaților, asistat de 

doamna deputat Gianina Șerban, secretar al Camerei Deputaților, și 

de domnul senator Sebastian Cernic, care a participat în calitate de 

secretar al Senatului, prin intermediul platformei online. 

Din prezidiu a făcut parte și domnul senator Sorin Mihai 

Cîmpeanu, vicepreședinte al Senatului. 

 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor deputați și senatori! 

În deschiderea ședinței noastre vă invit să ascultăm Imnul 

Național al României. 

(Se intonează Imnul național „Deșteaptă-te, române!”.) 

Stimați colegi, 

Vă rog ca, la începutul ședinței, să facem un vot de control, 

pentru a verifica prezența. 

Vot, vă rog. 

Rog liderii de grup să invite colegii la ședință. 
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Și să mai încercăm un vot pentru a verifica prezența. 

Vot, vă rog. 

Vă mulțumesc. 

Declar, deci, deschisă ședința comună de astăzi a Camerei 

Deputaților și Senatului și vă anunț că, din totalul de 456 de deputați și 

senatori, și-au înregistrat prezența 238; așadar, suntem în cvorum. 

Ședința se desfășoară prin mijloace electronice, în format 

mixt de prezență, fizic și online. 

Proiectul ordinii de zi și proiectul programului de lucru 

pentru ședința comună, stabilite de Birourile permanente ale celor 

două Camere, cu participarea liderilor grupurilor parlamentare, au fost 

distribuite. 

Întreb dacă sunt obiecții cu privire la proiectul ordinii de zi. 

Nu sunt. 

Supun votului dumneavoastră ordinea de zi pentru ședința 

comună de astăzi. 

Să înceapă votul, vă rog. 

243 de voturi pentru, 3 contra, o abținere, 3 colegi care nu 

votează. 

Ordinea de zi este aprobată. 

Dacă în legătură cu programul de lucru sunt obiecții? Nu. 

Supun votului dumneavoastră programul de lucru. 

Să înceapă votul. 

253 de voturi pentru, două împotrivă, o abținere, 2 colegi care 

nu votează. 
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Programul de lucru a fost aprobat. 

Doamnelor și domnilor deputați și senatori, 

La primul punct al ordinii de zi este înscris Proiectul de 

Hotărâre a Parlamentului României privind înființarea unei Comisii 

parlamentare comune de anchetă pentru verificarea cheltuielilor 

efectuate de și pentru Administrația Prezidențială în perioada 2014 - 

2024. 

Proiectul de hotărâre a fost afișat pe paginile de Internet ale 

celor două Camere. 

Dacă sunt înscrieri la cuvânt la capitolul dezbateri generale? 

Domnul Moșteanu. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Klaus Iohannis este nașul coaliției toxice PSD - PNL. 

(Vociferări.) Și am văzut și în documentarul Recorder – a nășit această 

coaliție la pădure, la K2, sub bagheta serviciilor secrete, ceva de 

neînțeles, de neacceptat într-o țară democratică, într-o țară europeană. 

Asta este coaliția de acum, ăsta este Iohannis, pe care l-au 

servit și Ciucă, și Ciolacu, i-au făcut toate poftele. 

Ciolacu i-a dat bani din Fondul de rezervă, să-i suplimenteze 

plimbările, și anul trecut, și anul acesta, la rectificare. 

I-au făcut toate vilele așa cum a vrut. 

Ciucă a semnat secretizarea lucrărilor din Aviatorilor 86, 

„vila împăratului”, în 2022. 

Presa a descoperit aceste lucrări și acest contract la începutul 

acestui an. 
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De la începutul acestui an, și presa, și noi, opoziția, noi, 

USR-ul – chiar eu am fost la RAAPPS și am cerut desecretizarea 

acestui contract, pentru că sunt bani publici,7 milioane de euro, în 

renovarea unei case pentru împăratul Iohannis. O nesimțire, asta este. 

Șapte milioane de euro înseamnă 3 creșe din PNRR. Trei 

creșe noi din PNRR. 

Nu v-a interesat, nu vă interesează, pentru că vă avea la mână 

Iohannis, și acum, cu 30 de zile înainte de terminarea acestui mandat 

al acestui Parlament, v-a găsit hărnicia. 

Avem proiect, am depus proiect, de un an de zile, prin care să 

nu mai permitem Administrației Prezidențiale și altor autorități de stat 

să declare secret de serviciu cheltuielile publice, după cum vor 

mușchii lor. 

De un an de zile, voi, PSD și PNL, țineți proiectul ăsta la 

sertar, pentru că vă e frică de Iohannis. 

De cine vă mai e frică? De serviciile alea care v-au chemat să 

stați drepți atunci când „au nășit” coaliția PSD și PNL. 

Mai avem un pic până la alegeri și USR va veni la 

guvernare… (Râsete.) ...și se va termina cu toate șmecheriile voastre. 

(Aplauze.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Are cuvântul doamna Șerban Gianina, din partea Grupului 

parlamentar AUR. 

Doamna Gianina Șerban: 
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Mulțumesc, domnule președinte de ședință. 

Aș vrea să-i spun domnului Moșteanu că nu de un an de zile 

este ținut în sertare, ci din 2021. 

Încă din 2021, AUR are peste 100 de adrese făcute către 

Birourile permanente reunite, pentru a verifica averea domnului 

Iohannis. 

Ce s-a întâmplat cu aceste adrese? Le am aici. (Arată un set 

de documente.) Au fost blocate. De cine? De PSD, PNL, UDMR și 

USR. Au fost blocate toate aceste solicitări ale Grupului parlamentar 

AUR. 

În cazul acesta avem două sentințe definitive. 

Deci solicitările noastre sunt îndreptățite. 

Instanțele de judecată au stabilit că domnul Iohannis are o 

avere ilicită. 

Doar partidele de la guvernare au considerat că nu este o 

situație care ar trebui analizată în Parlamentul României, în plen 

reunit. 

Ba mai mult, noi am solicitat chiar să fie invitat și domnul 

Iohannis la aceste dezbateri. Nu s-a întâmplat nici asta. 

Ce se întâmplă cu partidele aflate la guvernare? Au blocat 

aceste sesizări, pentru că au fost aduse la guvernare de însuși domnul 

președinte Iohannis – și PSD, și PNL, și USR, și UDMR. Au fost 

ținuți în brațe de domnul președinte și firește că nu aveau cum să 

voteze pentru a intra în dezbatere aceste solicitări ale Grupului AUR. 
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Vin acum, în ultima săptămână înainte de alegeri, doar pentru 

a fi blocat un subiect, nici pe departe pentru a găsi rezolvare. 

Mulțumesc. (Aplauze.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mulțumesc și eu. 

Are cuvântul domnul Andronache Gabriel, Grupul 

parlamentar al PNL. 

Domnul Gabriel Andronache: 

Stimați colegi de la USR, 

Mai încăpeți în sală de atâta ipocrizie? Vă întreb. 

Puteți să-i răspundeți colegei noastre, doamnei secretar? 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Da, da. 

Domnul Gabriel Andronache: 

De ce ați votat atunci pentru respingerea acelei solicitări? 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Ce solicitare? 

Domnul Gabriel Andronache: 

Dar vă mai întreb ceva. 

Cine a fost nașul coaliției PNL-USR pentru guvernare? 

Cine a fost, domnule Moșteanu? 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 
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România. 

Domnul Gabriel Andronache: 

Interesant răspunsul dumneavoastră! 

Mulțumesc. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Moșteanu. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Da. 

Sunt două răspunsuri. 

Unul – pentru colega de la AUR, care amestecă proiectele de 

lege cu petițiile. Sunt lucruri total diferite. 

Le amintesc celor de la AUR că au strâns semnături pe stradă 

ca să-l demită pe Iohannis, și după aia nu mai știe nimeni ce-au făcut 

cu semnăturile alea. 

Și legat de coaliția din… din 2020… 

Domnul Gabriel Andronache (din sală): 

Așa, ia să vedem. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Noi ne-am dus acolo, după multe discuții, la Vila Lac, cu 

PSD și cu UDMR. Promiseserăm alegătorilor că vrem să facem o 

coaliție de dreapta, ceea ce am și făcut. (Vociferări.) 

Am făcut o majoritate și ne-am dus cu această majoritate la 

Cotroceni. 
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Președintele, conform Constituției… 

Domnul Gabriel Andronache (din sală): 

Cine a fost nașul? 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

…trebuie să pună un premier din acea majoritate, care a 

dovedit că are voturile în Parlament, nu avea ce să facă. 

Dar apoi… (Vociferări.) …da, apoi, Iohannis a făcut… 

(Vociferări.) …tot ce a putut să ne trimită acasă, pentru că îl încurcau 

pozițiile noastre de reformă, atât pe partea de justiție, cât și în tot ceea 

ce înseamnă funcționarea acestui stat. Voia să fie jupân, voia să fie 

baron, voia să fie faraon. 

Ei bine, noi, USR-ul, suntem într-o țară democratică și avem 

respect doar pentru cei care îi respectă pe cetățeni. 

El a arătat aroganță cum n-a arătat nimeni până acum. Poate 

doar Ciolacu. Văd că au ceva în comun – pasiunea pentru avioane 

private, pentru jeturi de lux. Și pentru asta a fost taxat de cetățeni și va 

fi în continuare, pentru asta a îngropat PNL-ul pe care l-a tras la fund 

ca... cu o piatră de moară. (Aplauze. Vociferări.) 

Domnul Gabriel Andronache (din sală): 

Cine a fost nașul? 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Are cuvântul domnul Coleșa Ilie-Alin, Grupul parlamentar 

AUR. 
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Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

În primul rând, aș vrea să clarific dezinformarea care s-a 

făcut de către colegul meu. 

Grupurile AUR de la Cameră și Senat au trimis peste 100 de 

solicitări, începând cu anul 2021, către Birourile permanente reunite 

de la Cameră și Senat, în care am solicitat aprobarea convocării unei 

ședințe de plen reunit, în vederea procedurilor de desecretizare a averii 

președintelui României și a cheltuielilor efectuate de sau pentru 

Administrația Prezidențială. 

La aceste solicitări făcute de Grupurile AUR către Biroul 

permanent reunit, toată majoritatea parlamentară de la acele momente, 

indiferent că vorbim de 2021 sau 2024, a votat împotrivă. Deci ăsta 

este un lucru foarte clar. 

Plecând de aici, de la faptul că ele au votat timp de 4 ani 

împotriva desecretizării averii președintelui și a cheltuielilor efectuate 

de către acesta, deducem foarte clar că înființarea acestor comisii 

acum, cu o săptămână și puțin înainte de alegerile din 1 decembrie, 

parlamentare, timp în care nu se va mai efectua niciun fel de activitate, 

nici în plen, nici în comisiile Camerei, respectiv ale Senatului, 

deducem că acest demers este pur politicianist. El nu poate să aibă 

niciun efect practic. Deci niciuna dintre comisii nu va putea avea o 

activitate concretă pentru a-și atinge scopul declarat. 

Noi votăm pentru aceste comisii, bineînțeles, dar trebuie să 

înțelegem foarte clar că timp de 4 ani nu s-a făcut nimic, iar acum, în 
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prag de alegeri, PSD și PNL, din aliații reali, pe care îi cunoaștem cu 

toții, au devenit inamici de fațadă. 

Mulțumesc. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Are cuvântul domnul Cristescu Radu-Mihai, Grupul 

parlamentar al PSD, vă rog. 

Domnul Radu-Mihai Cristescu: 

Mai bine mai târziu decât niciodată. 

Aceste comisii sunt binevenite, pentru că românii trebuie să 

afle adevărul. 

În sfârșit a venit momentul ca români, care au contribuit la 

deplasările faraonului Iohannis, să vadă pe ce li s-au dus banii – pe 

avioane de lux, pe cazări de lux. (Vociferări.) 

Știți foarte bine și povestea când a cerut faraonul să i se înalțe 

și vasul de la WC, într-un hotel din America. Părerea mea – că asta 

este deja boală. 

Pe de altă parte, îmi pare rău că nu mai este timp, în aceeași 

logică, să înființăm și alte comisii. 

De exemplu, să înființăm o comisie, să aflăm despre jaful, cel 

mai mare jaf din istoria României postdecembriste, cel de un miliard 

de euro dat pe vaccinuri de către USR, de către cei doi miniștri – Vlad 

Voiculescu și epilatoarea Mihăilă. 

Pe de altă parte, ar fi bine să mai facem o comisie, să aflăm 

pe ce s-au dus banii contribuabililor, unde s-au dus și câți s-au dus, pe 
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publicitatea cărții ostașului. Asta ar fi, iarăși, o chestiune foarte 

interesantă, cu toate că deja acolo DNA-ul a început urmărirea penală. 

Ceea ce mi se pare foarte interesant este că DNA-ul aici s-a 

trezit, dar doarme în continuare privind jaful de un miliard de euro, pe 

vaccinurile din pandemie. 

Așa că românii au acest drept – să afle în ceasul al 

doisprezecelea unde s-au dus banii lor. În vizitele de lux ale lui 

Iohannis… (Vociferări.) …în buzunarele cui s-au dus… (Vociferări.) 

…comisioanele de la vaccinuri, unde s-au dus banii... pe cărțile 

ostașului. 

Și ar mai fi multe subiecte, dar nu mai este timp. 

Mulțumesc mult. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Andronache? (Vociferări.) 

Domnul Gabriel Andronache: 

Era doar o completare la ceea ce am spus prima dată. 

Și aș vrea să combat niște dezinformări care se tot vântură pe 

aici, pe la microfon. 

Și anume – toate cheltuielile Administrației Prezidențiale sunt 

și au fost în limitele dispozițiilor legale. 

Nu a împiedicat nimeni Guvernul României să desecretizeze 

hotărârea de Guvern care obligă la secretizarea acestor cheltuieli. 

Prin urmare, inclusiv astăzi se poate convoca ședință de 

Guvern pentru a se desecretiza hotărârea de Guvern din 1998. 
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Cine îl împiedică pe prim-ministru să facă lucrul acesta? Nu-l 

împiedică nimeni. 

O a doua chestiune extrem de importantă este cea legată de 

așa-zisa sesizare actuală a Parchetului, referitoare la panouri. Și acolo 

adevărul este altul. Un contracandidat a făcut o plângere penală și 

bineînțeles că Parchetul este obligat să procedeze la desfășurarea de 

acte de procedură. 

Aceasta este singura chestiune care reflectă adevărul. Sunt 

acte de procedură derulate în baza Codului de procedură. 

Mai departe nu are sens să comentăm. 

Mulțumesc. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Doamna Spătaru Elena-Simona, Grupul parlamentar al USR. 

Doamna Elena-Simona Spătaru: 

Mulțumesc, domnule președinte de plen. 

Ce vă putem promite, oameni buni, este că toate aceste 

plenuri reunite ale așa-zisei coaliții de guvernare, practic, aceste 

fantasmagorii că vom afla în vreun fel adevărul, nu vor mai fi necesare 

în guvernarea USR, pentru că vom pune totul la vedere, oameni buni, 

nu va mai fi nevoie să se facă că se muncește în Parlamentul 

României, pentru că toate cheltuielile vor fi la vedere, din prima zi la 

guvernare. 
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Elena Lasconi, viitorul președinte al României, nu va ascunde 

nimic din ceea ce va cheltui și nu se va plimba cu avioane de lux 

pentru care este nevoie să se facă astăzi comisii în Parlament. 

Domnul Radu-Mihai Cristescu (din sală): 

Nu o să aibă ocazia. 

Doamna Elena-Simona Spătaru: 

Și apropo de declarațiile de mai înainte, mincinoase, de la 

PSD… 

Domnul Radu-Mihai Cristescu (din sală): 

Ați furat un miliard de euro la vaccinuri! 

Doamna Elena-Simona Spătaru: 

…deja Vlad Voiculescu a obținut hotărâre definitivă… 

(Vociferări. Gălăgie.) …în instanță, împotriva Partidului PSD... 

Domnul Radu-Mihai Cristescu (din sală): 

Hoților! 

Un miliard de euro ați furat! 

Doamna Elena-Simona Spătaru: 

…pentru că au mințit cu privire la acel miliard. 

Au mințit, și instanța i-a găsit vinovați pe cei de la PSD. 

Domnul Radu-Mihai Cristescu (din sală): 

Hoților! 

Doamna Elena-Simona Spătaru: 
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Nu mai mințiți în plenul reunit al Parlamentului României! 

Domnul Radu-Mihai Cristescu (din sală): 

Hoților! 

Un miliard de euro ați furat! 

Doamna Elena-Simona Spătaru: 

Mulțumesc. (Aplauze. Vociferări. Gălăgie.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Dragi colegi, 

Trecem la dezbaterea pe articole a proiectului de hotărâre, 

pentru că dezbaterile generale au fost finalizate. 

Dacă la titlul proiectului de hotărâre sunt obiecții? Nu. 

Adoptat. 

Dacă la preambul sunt obiecții? Nu. Adoptat. 

La art. 1? Nu. Adoptat. 

La art. 2? Nu. Adoptat. 

La art. 3? Dacă sunt obiecții? Nu. 

La art. 4? 5? Nu. Adoptate. 

La art. 6? Nu. Adoptat. 

La art. 7? Nu. Adoptat. 

La art. 8? 9? 10? Nu. Adoptate. 

La art. 11? Nu. Adoptat. 

12? 13? Nu. Adoptate. 

La Anexa cuprinzând componența nominală a Comisiei 

comune de anchetă și a Biroului acesteia, dacă sunt obiecții? 
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Domnule Moșteanu, vă rog. (Vociferări.) 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Suntem… (Vociferări.) …suntem pe articole. 

Le cer tuturor grupurilor parlamentare… (Vociferări. 

Gălăgie.) … să desemneze… (Vociferări. Gălăgie.) 

Domnule președinte, 

Maimuța lui Ciolacu… (Vociferări. Gălăgie.) …deranjează 

ședința. 

Dacă se poate… (Vociferări. Gălăgie.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnule Cristescu, vă rog să lăsăm vorbitorul. (Vociferări. 

Gălăgie.) 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Da. Mulțumesc. 

Dacă vreți să auziți înregistrări cu Cristescu și cu Vanghelie, 

când vorbesc despre Geoană, intrați pe „Gândul”. E acolo. Vă distrați 

jumătate de oră… (Aplauze.) …vă promit. (Vociferări.) Da. 

Deci, rog toate grupurile parlamentare… (Vociferări.) …să-și 

desemneze… (Vociferări.) …reprezentanții în această comisie. 

Din partea USR, voi fi eu, Ionuț Moșteanu. 

Vicepreședinte va fi Claudiu Năsui, colegul meu, care l-a dat 

în judecată pe Iohannis și a câștigat. Acum două săptămâni a 

câștigat... (Aplauze.)  ...de la Administrația Prezidențială, a câștigat 

acest proces, și Administrația lui Iohannis trebuie să publice aceste 
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cheltuieli, pe care n-au vrut să le publice, și legea zice că da, 

autoritățile locale trebuie să publice cheltuielile. 

Și vă mai rog ceva. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnule Moșteanu, suntem la componența nominală, nu la 

autoritățile locale. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

La componență. 

Deci, Ionuț Moșteanu și Claudiu Năsui, care a câștigat 

procesul împotriva lui Iohannis… 

Domnul Gabriel Andronache (din sală): 

Componența, ce faci? 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

De Comisia lui Iohannis vorbim. 

Domnul Gabriel Andronache (din sală): 

Unde? În ce comisie? 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Asta, de verificare a cheltuielilor lui Iohannis, aici suntem, 

punctul 1 de pe ordinea de zi, domnule Andronache, un pic de atenție, 

că sunt doar două. 

Deci Iohannis și Nordis. 

Nordisul urmează.  

Urmează. Răbdare!  
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Răbdare, că avem și pentru ei, da? Avem. Avem. Da. 

Deci: Ionuț Moșteanu, Claudiu Năsui – care a câștigat 

procesul cu Iohannis… (Vociferări. Gălăgie.) …acum două 

săptămâni. 

Claudiu Năsui va fi și vicepreședinte. 

Mulțumesc. 

Rog PSD și PNL să nu tragă de timp și să facă aceste 

nominalizări acum. (Vociferări. Gălăgie.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Coleșa. 

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

Mulțumesc. 

Sarcina mea este simplă, pentru că, deși această comisie are 

15 membri obișnuiți și 5 membri de conducere – un președinte, 2 

vicepreședinți, 2 secretari, deci, per total, 20 –, Grupului AUR i s-a 

acordat, în mod abuziv, evident, având în vedere reprezentarea, un 

singur loc, de membru obișnuit, pentru care o nominalizez pe doamna 

Gianina Șerban. 

Mulțumesc. 

Asta este în esență. 

Conform reprezentării, Grupul AUR ar fi trebuit să aibă și un 

loc în conducere, măcar de secretar, dar PSD, PNL și compania au 

trecut peste orice algoritm și au făcut un abuz, așa cum suntem 

obișnuiți, dându-ne un singur loc. 
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Mulțumesc. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mulțumesc pentru desemnare. 

Dezbaterile pe articole și anexă fiind încheiate, supun votului 

dumneavoastră proiectul de hotărâre în ansamblul său. 

Vot, vă rog. 

258 de voturi pentru, două împotrivă, 2 colegi care nu 

votează. 

Hotărârea a fost adoptată. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Explicarea votului. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

La explicarea votului, domnul Moșteanu. 

Vă rog. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Am votat pentru înființarea acestei comisii, noi, USR-ul. 

Așa cum ați văzut, PSD și PNL n-au nominalizat oameni în 

această comisie, fac doar un circ ieftin de campanie, să pară că se 

ceartă, nu se plac, deși se plac de 3 ani de zile, deși astăzi, când 

vorbim, sunt împreună la guvernare. 

Eu cer președinților celor două Camere să convoace Birourile 

permanente reunite, pentru modificarea programului de lucru în 

Parlament, și cer să facem astăzi ședința acestei comisii… (Vociferări. 

Gălăgie.) …să chemăm… (Vociferări. Gălăgie.) …să chemăm 
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(Vociferări. Gălăgie.) …să chemăm RA-APPS-ul, să chemăm 

Administrația Prezidențială, astăzi, mâine, poimâine, luni, marți, 

miercuri, în fiecare zi, să facem comisii. 

Ați vrut să faceți comisii și acum mergeți pe burtă. 

Haideți, dacă vreți să le arătați românilor că chiar vreți să 

faceți lumină în această poveste, nominalizați oameni, și voi, PNL, și 

voi, PSD, convocăm comisia astăzi, modificăm programul de lucru și 

ne apucăm de muncă. (Aplauze.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnule Coleșa, vă rog. 

(Domnul deputat Gabriel Andronache solicită să ia 

cuvântul.) 

Mă scuzați, domnul Andronache, da. 

Domnul Gabriel Andronache: 

Da, faraonul Moșteanu dorește să facem nominalizări. 

În mod evident, domină tot spațiul Camerei Deputaților și 

Senatului la ședința de astăzi, după cum vedeți. 

Nu primim ordine, domnule Moșteanu, de la 

dumneavoastră… (Vociferări.) 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Recomandări. 

Domnul Gabriel Andronache: 
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…există procedură… (Vociferări.) …există procedură, da, de 

nominalizare verbală sau de nominalizare în scris. Și am realizat lucrul 

acesta. Și noi și, din ce știu eu, și ceilalți colegi. 

Mulțumesc. (Vociferări.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Doamna Florea. 

Vă rog. 

Doamna Oana-Consuela Florea: 

Așa este. Conform procedurii, nici nu am fi putut da acest 

vot, dacă nu aveam desemnările făcute. Desemnările sunt în anexă, 

anexa a fost aprobată, președintele o poate citi. Desigur, putem să 

facem și noi lucrul acesta, dar nu pentru că spuneți dumneavoastră 

asta! 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Citiți anexa! 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Coleșa are cuvântul. 

Imediat, domnule Moșteanu, s-a înscris domnul Coleșa la 

cuvânt. 

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

Mulțumesc.  

Și Grupul AUR, ați văzut, a desemnat și cere, recomandă 

prietenește să încetăm circul și să desemnăm membrii comisiei. Am în 
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față proiectul de hotărâre, inclusiv anexele. Nu există o asemenea 

desemnare. Deci nu există nicio desemnare, atât pentru membri, cât și 

pentru conducere, din partea niciunui grup. Ca atare, singurele grupuri 

care și-au desemnat sunt AUR și USR. (Vociferări.) Niciun alt grup 

nu și-a desemnat atât în plen, până acum, cât și în anexe. Nu există așa 

ceva, le am în față, le avem de ieri în față. Deci totul este un circ 

ieftin, vedeți, care se desfășoară aici, sub ochii noștri, sperând să 

păcălească, pentru a „n”-a oară electoratul. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnule Moșteanu, vreți să luați cuvântul acum sau vreți să 

vă citesc componența nominală? 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Da, vreau să citiți componența! 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Haideți să vă spun! 

Este Adresa cu nr. 2/10.528/2024.11.20.  

Comisia parlamentară comună de anchetă pentru verificarea 

cheltuielilor efectuate de și pentru Administrația Prezidențială în 

perioada 2014 - 2024: senator Zamfir Daniel-Cătălin, președinte; 

senator Popa Maricel; senator Toanchină Marius-Gheorghe; deputat 

Cristescu Radu-Mihai; deputat Manole Petre-Florin; deputat Marian 

Mina; deputat Sandu Viorica. Aceștia sunt reprezentanții Grupului 

PSD. 

Dacă sunteți mulțumit, atunci mergem mai departe. 
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Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Și PNL! 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnule Andronache, vă rog, ați solicitat cuvântul? 

Domnul Gabriel Andronache: 

Am depus și noi în scris, dar o să le și citesc, ca să închidem 

toată discuția despre chestiunea aceasta. O să facă, înțeleg, și colegul 

Benedek această chestiune. 

Așa că, vă anunțăm, din partea Grupurilor parlamentare ale 

PNL din Senat și Camera Deputaților, din această comisie vor face 

parte: Daniel Fenechiu, în calitate de vicepreședinte; de asemenea, 

domnul senator Dohotaru va fi membru pe locurile Grupului 

parlamentar al PNL, repartizate Senatului; deputații Oana Özmen și 

Cristina Trăilă, ca membri în această comisie. 

Mulțumesc.  

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Benedek, Grupul parlamentar al UDMR. 

Vă rog. 

Domnul Benedek Zacharie: 

Vă mulțumesc, domnule președinte. 

Și noi am depus în scris. 

În această comisie de verificare a cheltuielilor Administrației 

Prezidențiale în perioada 2014 - 2024 va fi membru domnul deputat 

Ladányi László-Zsolt. 
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Vă mulțumesc.  

Domnul Ilie-Alin Coleșa (din sală): 

Secretar, aveți secretar! 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mulțumesc.  

Mergem mai departe, cu pct. 2 al ordinii de zi, Proiectul de 

Hotărâre a Parlamentului României pentru constituirea unei comisii 

parlamentare comune de anchetă a Camerei Deputaților și Senatului 

pentru investigarea mafiei imobiliare, pornind de la cazul Nordis. 

Proiectul de hotărâre a fost afișat. 

Dacă sunt înscrieri la cuvânt în cadrul dezbaterilor generale? 

Nu sunt. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Ba da! 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Moșteanu. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Ați văzut din nou ipocrizia, minciuna lui Ciolacu. Ne-a 

mințit, și-a schimbat declarațiile din două în două zile. Ciolacu i-a 

mințit pe români privind deplasarea dânsului la Nisa, la Monaco, pe 

banii Nordisului. Întâi a spus: „N-am fost eu în Franța, n-am fost eu la 

Monaco!”. La două zile a zis: „Eee, am fost, dar cu un avion de linie”. 

Apoi, când au ieșit dovezile a zis: „Da, am fost cu Fredy, cu 
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Grindeanu, cu prietenii noștri, Vicol-Ciorbă. Am fost cu un avion 

privat, dar să știți că ni le-am plătit noi, din buzunar”. Și a patra 

minciună – a ieșit și aceasta la iveală. S-a dovedit că avionul a fost 

plătit de Nordis Travel. Ce să vezi – de doamna Vicol-Ciorbă, cea pe 

care domnul Ciolacu a pus-o președinta Comisiei juridice. 

Și întrebarea este: ce datorii avea doamna Vicol-Ciorbă la 

Ciolacu, ca să-l plimbe cu avion privat de lux la Monaco și la Nisa, și 

ce alte datorii? 

Este acolo un grup de firme care le-a dat niște țepe, având 

protecția nașului mare, Ciolacu, protecția PSD. Un grup de firme de 

care nu se atingea nicio autoritate a statului, nici ANPC-ul, nici 

Inspectoratul de Stat în Construcții. Stat în stat, pentru că știau că au 

protecția lui Ciolacu, și Ciolacu își primea atenția, șpaga, recompensa 

cu aceste plimbări de lux. 

Ciolacu i-a mințit pe români și arată că nu are nici pic de 

caracter! Nu poate fi președintele României unul care ne minte în față, 

unul care zice că e un om simplu, și de fapt vedem că iubește luxul din 

banii publici, din banii din țepe, la fel de mult cum îl iubește și 

Iohannis. 

Ciolacu este un pericol pentru democrație și a demonstrat asta 

prin minciună, prin protecția acestor găști mafiote. 

Și, da, am depus și proiect de lege, ca țepe de genul Nordis să 

nu se mai întâmple, care e pe undeva pe la Senat – nu vă grăbiți nici 

acolo deloc cu aceste proiecte de legi, dar faceți comisii de anchetă.  



                                                                                          26                                                                                     

   

  

Vrem și noi ca aceste lucruri să nu se mai întâmple și vrem să 

nu avem președinte care ne minte pe toți în față și care zice că a dat pe 

un avion de lux veniturile dânsului pe doi ani de zile. 

Ciolacu e un mincinos, nu-l votați! (Aplauze. Vociferări.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mergem mai departe. 

Are cuvântul domnul Aelenei, Grupul parlamentar AUR. 

Domnul Dănuț Aelenei: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Dincolo de aceste conflicte cu caracter electoral, ar trebui să 

fie înființată o comisie pentru investigarea tuturor fraudelor imobiliare 

de acest gen, Nordis, pentru că firma Nordis nu este singura care a dat 

țepe. Din perioada 2010 au început aceste cazuri, sunt oameni care au 

plătit mulți bani unor dezvoltatori imobiliari și nu și-au recuperat 

acești bani. Și de aceea sunt de acord cu înființarea acestei comisii. Nu 

știu cât de eficientă va fi. Sper ca comisia să-și continue activitatea și 

după acest mandat, și sper să ajungem la niște concluzii, pentru că 

există unele lacune de tip legislativ. 

Vă mulțumesc. (Aplauze.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Are cuvântul domnul Andronache Gabriel, Grupul 

parlamentar al PNL. 

Vă rog. 

Domnul Gabriel Andronache: 
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Vă mulțumesc, domnule președinte de ședință. 

Grupul parlamentar al PNL este preocupat de astfel de situații 

încă din 2019, când am depus un proiect de lege. (Râsete. Vociferări.) 

Am rugămintea, domnule președinte, să îi rugați pe colegi să 

păstreze liniștea! 

Încă din 2019 am depus un proiect de lege, din păcate, nu a 

avut susținere și nu am reușit încă să îl aducem la votul final. 

Facem un apel către dumneavoastră pentru a susține acest 

proiect de lege, care se află în dezbatere în comisiile parlamentare din 

Camera Deputaților. 

Dar am cerut înființarea acestei comisii de anchetă, pentru că 

sunt mai multe elemente care trebuie discutate, trebuie dezvoltate și, 

bineînțeles, să ajungem la niște concluzii, și de aici mai departe, 

sesizate instituțiile care vor avea competență, în urma acestor 

concluzii ale comisiei de anchetă. 

Și e bine să dăm din nou citire cerințelor pe care le-am 

realizat prin proiectul de hotărâre, adică obiectivele acestei comisii 

parlamentare de anchetă. 

Anume: 

- identificarea modalităților nelegale de vânzare a unor 

locuințe aflate în stadiul de proiect sau vânzarea aceleiași locuințe 

către două sau mai multe persoane, pornind de la cazul Nordis; 

- identificarea modalităților de diminuare ilegală a taxei pe 

valoarea adăugată datorată de dezvoltatorii imobiliari pentru 
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construcțiile edificate sau în curs de edificare vândute către 

consumatori; 

- identificarea mecanismelor prin care dezvoltatorii imobiliari 

devalizează societățile comerciale prin care realizează construcțiile și 

ulterior le falimentează, transferând paguba în sarcina cumpărătorilor 

de bună-credință;  

- identificarea mecanismelor de tip suveică, prin care 

locuințele promise unor cumpărători de bună-credință sunt ulterior 

revândute prin intermediul unor societăți fantomă care cumpără 

activele imobiliare după declararea falimentului societăților care au 

făcut promisiunile de vânzare către cumpărătorii de bună-credință, 

descriși mai sus; 

- identificarea motivelor subiective care au determinat 

inacțiunea Autorității Naționale pentru... 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Vă rog să vă apropiați de final! 

Domnul Gabriel Andronache: 

... Protecția Consumatorilor în materia stopării fraudelor 

imobiliare. 

Și, bineînțeles, stabilirea de soluții legislative necesare pentru 

a elimina situațiile pe care le-am citit mai înainte. 

Vă mulțumesc. 

Domnul Petre-Florin Manole: 
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Are cuvântul domnul Coleșa Ilie-Alin, Grupul parlamentar 

AUR. 

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

Da, la propunerea colegului Daniel Ghiță, ar trebui să avem și 

o comisie pentru fraudarea banului public din sport. 

Privitor la această comisie, putem spune același lucru, ca în 

cazul precedent – demers pur politicianist. Ea își va atinge scopul doar 

în măsura în care va fi continuată în legislativul următor, iar de aceasta 

depinde componența acelui legislativ. 

Cauzele pentru care avem acest tip de situație, cum spunea și 

colegul meu, domnul Aelenei, repetitivă, în ultimii mulți, mulți ani, 

sunt legate de specula care există pe diferite piețe, inclusiv pe cea 

imobiliară. Atunci când oferta este în mod arbitrar, prin instituții ale 

statului, ținută jos de către o clică de mafioți, cererea rămânând mai 

mare decât oferta, avem aceste prețuri speculative și aceste situații de 

ademenire a clienților, prin niște campanii de marketing foarte bune, 

de a da niște bani unde nu ar trebui. 

Atâta timp cât există portițele legislative, pe care trebuie să le 

închidem și pe care actuala majoritate parlamentară și Guvernul nu le-

a făcut, nu a făcut-o în ultimii 30 de ani, dar atâta timp cât lăsăm 

premisele unor piețe speculative, chiar dacă nu vom avea țepe de felul 

acesta, în care sunt implicați – nu? – președinte de comisie 

parlamentară al PSD, prim-ministru, doritor de președinte, sunt 

implicați în aceste țepe, care, în cazul unor oameni mai pricepuți, mai 

sănătoși la cap, puteau să rămână doar niște prețuri speculative. Adică 
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dânșii, dacă aveau capacitatea să profite, în mod mafiot, de poziția lor, 

puteau vinde aceste apartamente, locuințe la prețuri speculative, cum o 

fac mulți și în Cluj-Napoca. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Vă rog să vă apropiați de final! 

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

L-ați lăsat încă un minut pe predecesorul meu. Vă rog, încă 

30 de secunde. 

Deci, această piață speculativă, imobiliară, în cazul acesta, se 

va termina atunci când statul își va face datoria. 

Și AUR are această promisiune foarte clară, de a stopa 

specula de pe piața imobiliară, prin construirea de... (Vociferări. 

Gălăgie.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Vă rog să vă apropiați de final! 

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

... locuințe la prețul de construire. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Da, bun! Haideți, că nu este aici prezentarea programului 

electoral! Vă rog să... 

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

Asta este promisiunea noastră, care cu adevărat închide acest 

tip de speculă. 
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Da, închei aici. Mulțumesc.  

Nu l-ați perturbat pe domnul Andronache, în schimb, pe mine 

vă faceți datoria și mă perturbați. 

Mulțumesc.  

Domnul Petre-Florin Manole: 

Are cuvântul doamna Alexandru Victoria-Violeta, Grupul 

parlamentar al USR. 

Doamna Victoria-Violeta Alexandru: 

Când, în acest Parlament, aceste comisii au ajuns la un 

rezultat care să facă lumină într-o serie de aspecte despre care oamenii 

ne vorbeau în toate momentele în care aveau ocazia să se exprime cu 

privire la ce putredă arată viața noastră politică, în multe privințe? 

Când a funcționat ceva, ca să aibă oamenii încredere că acum, cu 

câteva zile înainte, aceste comisii vor face dreptate? Nu au nici ei 

încredere, nu am nici eu încredere, și pe bună dreptate! 

Nu există niciun precedent, în acest Parlament, și în toate 

sesiunile care au fost, cu aceste comisii parlamentare care au pus 

degetul pe problemă și au generat soluții. 

Ce îi rog pe oameni este să nu aibă încredere nici în poleiala, 

nici în campania de înfrumusețare a acestor tovarăși care sunt mână în 

mână. Bani cu politică PSD-istă. Bani, avantaje, lux, cu băieții 

șmecheri din PSD, care vin să se așeze, își trag un scaun, și la decizia 

politică, adică în fruntea unor comisii parlamentare. Nu le spune 
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bunul-simț să stea puțin mai discret, dacă tot se ocupă cu aceste 

lucruri. 

Le spun românilor că, așa cum Nordisul a fost îmbrăcat așa, 

frumos, cu reclamă publicitară și cu bani băgați – nu-i așa? – în 

înfrumusețare și în explicații care, de fapt, nu spuneau adevărul 

oamenilor sau nu le explicau la ce se expun. Așa arată și Ciolacu: 

poleit, de consultanți, îmbrăcat dichisit, tuns, frezat, dar este la fel de 

găunos, pentru că el, la bază, se ocupă cu ceea ce vedeți acum că arată 

Nordisul. 

Sigur, fiecare cetățean trebuie să citească ceea ce semnează, 

dar pot să-i înțeleg pe acești oameni, în fața acestor șacali care au vrut 

să-i păcălească, care nu le-au explicat care sunt consecințele, care au 

făcut o rețea infracțională, cu notari, cu tot ce vreți dumneavoastră, cu 

bani, cu politicieni,... 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Vă rog să vă apropiați de final, doamna deputat! 

Doamna Victoria-Violeta Alexandru: 

... tot felul de influențe, ca să facă cât mai mulți bani, că nu le 

ajunge, și pentru ei nu pare a fi suficient. 

Le spun un singur lucru românilor... 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Vă rog să vă apropiați de final! 

Doamna Victoria-Violeta Alexandru: 
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Viitoarea guvernare de dreapta, cu USR, va fi o guvernare 

care se va ține de treabă și va face lucrurile în mod corect, cu instituții 

care să facă... 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Vă rog să vă apropiați de final! 

Doamna Victoria-Violeta Alexandru: 

... să meargă să controleze... (I se întrerupe microfonul.) 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Are cuvântul domnul Benedek Zacharie, Grupul parlamentar 

al UDMR. 

Domnul Benedek Zacharie: 

Vă mulțumesc, domnule președinte de ședință. 

Stimați colegi,  

Aici discutăm de o singură speță, discutăm de Nordis. 

Suntem și în campanie electorală. Legăm această problemă 

cu prezidențialele, le legăm cu campania de la parlamentare. 

Da, există această problemă, dar nu este singura speță. 

Eu vin din Sibiu. Există și în Sibiu. Și în Sibiu nu a condus 

PSD-ul niciodată.  

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Cine o fi condus?! 

Domnul Benedek Zacharie: 

Și aș mai putea să dau exemple. 
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Atunci când se începe construirea unui astfel de apartament 

există și un program de control. Întrebarea se pune, ce s-a întâmplat cu 

acest program de control, ce a făcut Inspectoratul în Construcții, ce au 

făcut celelalte instituții care dau avize pentru orice investiție și sunt 

obligați să facă controale? Cum s-a desfășurat activitatea consultanței, 

a dirigintelui? Și am putea pune foarte multe întrebări. 

Deci, ideea este că noi putem face orice comisie, și nu numai 

în perioadă de campanie electorală, oricând, dar dacă instituțiile 

statului nu-și fac treaba, în teritoriu, atunci aceste comisii n-o să aibă 

niciun rezultat și n-o să dea nicio soluție. 

Vă mulțumesc.  

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mulțumesc.  

Are cuvântul doamna Florea Oana-Consuela, Grupul 

parlamentar al PSD. 

Doamna Oana-Consuela Florea: 

Mulțumesc.  

S-au spus destule, e campanie electorală, e normal să 

politizați, până la un punct vă înțeleg. 

Dar, dragi colegi, noi suntem azi aici ca să dăm un vot dacă 

considerăm că este necesară înființarea unei comisii de anchetă pentru 

a ancheta practici neloiale, ilegale, suspiciuni de înșelăciune la adresa 

cetățenilor, de către dezvoltatori imobiliari. 

De asta suntem azi aici și pentru asta ni se cere votul! 
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Așa cum a citit și colegul Andronache, noi anchetăm 

modalitățile prin care s-au desfășurat aceste practici. Dacă putem 

iniția, în urma acestor anchete și verificări, inițiative legislative care să 

modifice legislația, astfel încât aceste lucruri să nu se mai întâmple. 

Avem două categorii de cetățeni afectate aici: cei care au fost 

deja înșelați și au speranța de la dosarul care este acum în cercetare la 

Parchet și cetățeni de bună-credință care vor să își cumpere o casă și 

să nu aibă suspiciuni că vor fi țepuiți. De asta suntem noi azi aici! Și 

pentru asta comisiile de anchetă să știți că au un rol important. 

Este adevărat că sunt comisii de anchetă care nu și-au făcut 

treaba, dar sunt și comisii care și-au făcut treaba. Este colegul Zamfir 

aici, în sală, care a condus o comisie de anchetă care a avut și raport, 

și rezultate. 

Eu, personal, am condus Comisia de anchetă cu privire la 

scrutinul electoral din 2009. Am avut raport, votat în plen, dosarul a 

fost trimis la toate organele competente și am tras niște concluzii 

acolo; oricine poate să vadă aceste concluzii. 

De asemenea, chiar dacă noi nu avem o legislație completă cu 

privire la modalitatea de desfășurare a comisiilor de anchetă, să știți că 

avem trei decizii ale Curții Constituționale care completează cadrul 

legislativ. 

Da, Parlamentul are forță, are competență, are capacitatea de 

a afla adevărul, de a trage concluzii și de a modifica legislația. 

PSD votează pentru. 

Domnul Petre-Florin Manole: 
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Mulțumesc.  

Dacă dezbaterile generale au fost încheiate, începem 

dezbaterea pe articole a proiectului de hotărâre. 

Dacă la titlul proiectului de hotărâre sunt obiecții? Nu. 

Adoptat. 

La preambul, obiecții? Nu. Adoptat. 

La art. 1? Nu. Adoptat. 

La art. 2, obiecții? Nu. Adoptat. 

La art. 3, 4, 5, obiecții? Nu. Adoptate. 

La art. 6? Nu. Adoptat. 

La art. 7, obiecții? Nu. Adoptat. 

La art. 8, 9, 10? Nu. Adoptate. 

La anexa cuprinzând componența nominală a Comisiei 

comune de anchetă și a biroului acesteia? 

Domnul Moșteanu, Grupul parlamentar al USR. 

Vă rog. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Vreau să fac nominalizarea. 

Din partea Grupului USR vor fi doi colegi: Ștefan Pălărie și 

Simona Spătaru. Simona Spătaru va fi vicepreședinte. 

Cu aceeași rugăminte. Rog toate grupurile parlamentare să 

desemneze oamenii în comisii, ca să poată să înceapă să lucreze. 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnule Coleșa, vă rog. 
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Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

Mulțumesc.  

Și aici Grupul AUR are o sarcină foarte ușoară, deși, și 

această comisie are tot 20 de membri – 15 obișnuiți, 5 de conducere: 

un vicepreședinte, doi vicepreședinți, doi secretari. 

În mod abuziv, evident, nerespectând algoritmul de 

reprezentare, aici, în Parlament, al Grupului AUR, ni s-a atribuit doar 

un singur loc de membru, pentru care îl nominalizez pe domnul 

deputat Dănuț Aelenei. 

Dar aș vrea să adaug că, pentru precedenta comisie, Grupul 

UDMR are și o funcție de secretar, pentru care nu a nominalizat pe 

nimeni. La fel, îl rog pe reprezentantul lor, să nominalizeze acum, atât 

pentru membru, cât și pentru secretar. 

Mulțumesc.  

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mulțumesc.  

Doamna Florea Oana-Consuela, Grupul parlamentar al PSD. 

Doamna Oana-Consuela Florea: 

O să vă fac fericit, domnule Moșteanu. 

Deputat Gîdei Laurențiu-Viorel, vicepreședinte, deputat 

Dumitrescu Raluca Giorgiana, deputat Manta Claudiu, deputat Rasaliu 

Marian-Iulian, senator Cazanciuc Robert-Marius, senator Crețu 

Gabriela, senator Moagher Laura-Mihaela. 

Mulțumesc.  
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Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Andronache Gabriel, Grupul parlamentar al PNL. 

Domnul Gabriel Andronache: 

Pe locurile repartizate Grupurilor parlamentare ale PNL din 

Camera Deputaților și Senat realizăm următoarele nominalizări. 

Pentru Comisia de anchetă pe cazul Nordis, domnii: 

Andronache, Roman, Cozma și, de asemenea, domnul senator 

Fenechiu. 

Pentru funcția de președinte îl nominalizăm pe domnul 

Andronache, adică eu voi conduce această comisie. 

Mulțumesc.  

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mulțumim, domnule deputat. 

Domnul Benedek Zacharie, Grupul parlamentar al UDMR. 

Domnul Benedek Zacharie: 

Pentru Comisia de anchetă Nordis, îl nominalizăm pe domnul 

senator László Attila, care este și secretarul comisiei. 

Și vizavi de comisia care a fost votată acum câteva minute, 

domnul Ladányi este și secretarul comisiei. Deci avem un singur 

reprezentant în această comisie. 

Vă mulțumesc.  

Domnul Petre-Florin Manole: 

Mulțumesc.  
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Dezbaterile fiind încheiate, supun votului dumneavoastră 

proiectul de hotărâre în ansamblul său. 

Să înceapă votul! 

256 de voturi pentru, două contra, 4 colegi care nu votează. 

Hotărârea a fost adoptată. 

Pentru explicarea votului, domnul Moșteanu. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Revin cu aceeași rugăminte – îi văd în sală pe cei doi 

președinți, noi președinți ai acestor comisii de anchetă, domnul Zamfir 

și domnul Andronache –, vă cer să convocați astăzi ședință, pentru 

fiecare din aceste comisii, și mâine, și poimâine, dacă vreți să arătați 

românilor că vreți să faceți ceva lumină în aceste două cazuri. 

Îi cer domnului Suciu, președintele Camerei Deputaților, și 

domnului Ciucă, dacă are timp și ne onorează cu un pic de atenție, 

președintele Senatului, să convoace Birourile permanente reunite, să 

modificăm programul celor două Camere, astfel încât să permitem 

comisiilor să se reunească astăzi, mâine, poimâine, luni, marți, 

miercuri. Vă aduc aminte că mai avem o singură lună din acest 

mandat, aceste comisii abia au fost înființate.  

Și, din nou, ca să arătați bunăvoință și că nu vreți, PSD și 

PNL, să-i păcăliți pe români, haideți azi la muncă! (Aplauze.)  

Domnul Petre-Florin Manole: 

Domnul Andronache Gabriel, Grupul parlamentar al PNL. 

Vă rog. 
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Domnul Gabriel Andronache: 

Ca să dăm un răspuns acestei solicitări, care tot în notă de 

ipocrizie poate fi încadrată, vă voi ruga, stimate coleg, să citiți 

Regulamentul, să vedeți că sunt mai întâi de parcurs anumite 

proceduri, referitoare la adoptarea regulamentelor de funcționare. Sunt 

chestiuni de natură tehnică care trebuie respectate, pentru că altfel 

comisiile nu pot funcționa. 

Totodată, probabil, vreți să vă preconstituiți niște motive să 

atacați și la Curtea Constituțională, cine știe?! 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Drept la replică! 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Nu v-a nominalizat! 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu (din sală): 

Păi, mi-a zis că nu știu Regulamentul! 

Domnul Petre-Florin Manole: 

Nu, nu, dar nu v-a nominalizat! Vă rog frumos, ați avut 

cuvântul, foarte OK, ați explicat votul! 

Ordinea de zi fiind epuizată, declar închisă ședința comună 

de astăzi. 

Vă mulțumesc.  

 

Ședința s-a încheiat la ora 11.07. 

 


